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الزام به اصل تعهد در برابر تعهد
روزنامه جام جم در يادداش��تي ضمن 
تمجيد از عملكرد تيم مذاكره كننده 
هسته اي در دولت جديد نوشت: تيم 
مذاكره كننده ايران و دستگاه ديپلماسي جمهوري اسلامي در دولت 
جديد با يك رويكرد منطقي و در عين حال هوشمندانه وارد مذاكرات 
وين شد. مبناي ما لغو تمامي تحريم ها و اعتقاد به اصل تعهد در برابر 
تعهد بود. ما كاملًا به صورت سازنده وارد عرصه گفت وگو با طرف هاي 
مقابل ش��ديم و اعلام كرديم تعهدات مندرج در برجام را مي پذيريم، 
مش��روط بر اينكه امريكا به تعهدات خود عمل و تحريم ها را لغو كند و 
تضمين هاي لازم را بدهد. اين موضوع سياس��ت قطعي نظام بود كه از 
سوي رهبري و مجموعه هاي بالادستي مورد تأكيد قرار گرفت و دستگاه 

ديپلماسي ما هم مأمور به اجراي آن بود. 
ما در طول مذاكرات هيچ گاه تحت تأثير فضاسازي هاي امريكا و اروپا قرار 
نگرفتيم و تسليم بازي سياسي آنها در قالب ضرب الاجل هاي مذاكراتي 
و انتش��ار پيش نويس هاي مختلف تحت عنوان متن نهايي نش��ديم و 
خيلي آرام و با اعتماد به نفس كار را دنبال كرديم. در نهايت آقاي جوزف 
بورل، مسئول سياست خارجي اتحاديه اروپا در قالب پيشنهاد، متني 
را ارائه كرد كه از نظر خودش آن را نهايي دانس��ت؛ موضوعي كه البته 
ايران آن را نپذيرفت. ما متن پيش��نهادي را مورد بررسي قرار داديم و 
نظرات و شرايط خود را در چارچوب مفاد برجام و احترام به موازين و 
مقررات بين المللي و مخالفت با تحريم به عنوان يك اقدام غيرانساني 
ارائه كرديم. اگر امريكايي ها نظرات ايران را بپذيرند، مسير آينده روشن 
خواهد بود و بعد از اينكه آنها به تعهدات خود عمل كردند، ما اين آمادگي 

را داريم به شرايط سابق برگرديم. 
 در هر صورت تواف��ق مي تواند باعث عادي  ش��دن تعاملات اقتصادي 
و برطرف ش��دن موانع براي روابط بانكي و پولي ش��ود، ب��ا اين حال 
رويكردهاي امريكا نش��ان مي دهد هنوز از عزم كاف��ي براي پذيرش 

تعهدات خود در قالب قطعنامه ۲۲۳۱ خبري نيست. 
........................................................................................................................

رابطه درآمد و مخارج
روزنامه صبح نو در س��رمقاله ديروز خود با بيان 
اينكه رابطه بين درآمد و مخارج به يك مس��ئله 
فاقد منطق تبديل شده كه تاكنون راه حلي برايش 
ارائه نشده است و اين مسئله فش��ار زيادي براي مردم به همراه دارد، 
نوشت: در حالي كه گزارش مركز آمار نش��ان مي دهد تورم عمومي و 
بخشي همچنان در بسياري از حوزه هاي مرتبط با معيشت مردم جامعه 
چرخ مي زند، دولت در تلاش است تورم را مهار كند، اما اين نقد از سوي 
جامعه كارشناس��ي به مديريت تنظيم بازار وارد است كه بازار، قوانين 
خاص خود را دارد، از اين  رو اگر چه مديريت دستوري و فرماني شايد تا 
حدودي بتواند نرخ ها و سوء اس��تفاده احتمالي بنگاه ها و واسطه هاي 
توزيع كالا را مهار كند، ولي بهتر است با شناسايي ريشه هاي اصلي تورم 
و اصلاح اين بخش ها، مس��ئله افزايش س��طح عمومي قيمت ها را در 
اقتصاد ايران يك بار براي هميش��ه حل و فصل كرد. تقريباً براي همه 
روشن است كه تورم از كدام چشمه آب مي خورد و در سرزمين قيمت ها 
جاري و ساري مي شود، اما متأسفانه با رهاسازي سرچشمه هاي اصلي 
ايجاد تورم، معمولاً به انش��عابات توجه و تلاش مي ش��ود با مديريت 
دستوري، فرمان توقف تورم را داد. در اين ميان تجربه نشان داده است 
اگر با تمام توان قيمت يك يا چند كالا هم تعديل شود، در نهايت با گذر 
زمان هر كالايي ارزش واقعي خود را بازس��تاني مي كند، منتها با اين 
مشخصه كه سركوب قيمت كالا باعث مي شود هم كارخانجات با مشكل 
زيان دهي و ورشكستگي مواجه شوند و هم اينكه كاهش سرمايه گذاري 
در حوزه توليد صورت گيرد، به اين ترتيب وقتي فنر قيمت رها شود، 
قيمت ها ش��وك آور خواهد بود. اما يك واقعيت وجود دارد كه فش��ار 
ناهمخواني كسب درآمد و مخارج به طور مستقيم روي اقشار ضعيف 
جامعه است و مي طلبد حل مسائل اقتصادي براي جبران درآمد خانوار 

با رشد اقتصادي و شكوفايي آن همراه باشد. 
........................................................................................................................

زخمي كه خيلي بد سر باز كرد
روزنامه همشهري در يادداشتي به 
اختلاس ش��ركت ف��ولاد مباركه 
پرداخت و نوش��ت: يك��ي از ش��عارهاي اصل��ي مجل��س يازدهم در 
اسفندماه۱۳98 اين بود كه اين مجلس در بررسي بودجه سالانه كشور، 
ديگر ملاحظه هيچ دستگاه يا شركتي را نخواهد كرد و جزئي ترين بخش 
بودجه كشور از زير تيغ مجلس خواهد گذشت تا با شفافيت در بررسي 

بودجه، جلوي رانت خواري برخي افراد و دستگاه ها گرفته شود. 
گ��زارش ۳00صفح��ه اي تحقيق و تفح��ص مجل��س از تخلف مالي 
9۲هزارميليارد توماني ش��ركت فولاد مباركه اصفهان كه منتشر شد، 
تازه افكار عمومي متوجه اين نكته شد كه چرا مجلس در اين ۳- ۲سال 
اصرار بر بررسي بودجه ش��ركت هاي دولتي داشت. گزارش مجلس از 
حقوق هاي بالاي 80-70ميليوني مديران شركت فولاد مباركه نشان 
داد دوسرفصل »مش��كلات مديريتي و افزايش حقوق و دستمزدهاي 

آنچناني«، جدي تر از آن چيزي است كه تصور مي شد. 
سؤال اين است، با توجه به تعريف شركت هاي دولتي مبني بر اينكه اگر 
مجموعه اي بيش از 50درصد سهام آن متعلق به دولت باشد، شركت 
دولتي محسوب مي ش��ود، چرا در طول اين س��ال ها دولت ها زير بار 
بررسي بودجه آن در مجلس نمي رفتند؟ مگر قرار بود چه اتفاقي در اين 
شركت ها بيفتد كه اين همه مقاومت در اين زمينه صورت مي گرفت؟ 
طبيعي است شركت هايي مانند فولاد مباركه كه عملًا دولتي و عمومي 
هس��تند و فقط با برخي روابط و ترفندهاي به ظاهر ضابطه مند، ولي 
فاسد به  عنوان شركت خصوصي تلقي مي شوند، چون مالكيت مشخص 
و روشني ندارند، زمينه سوءاس��تفاده را فراهم مي كنند. شركت فولاد 
مباركه يك نمونه است و شايد باشند شركت هاي ديگري كه با بررسي و 
تحقيق و تفحص از آنها، پرده هاي ديگري از فساد و حيف و ميل سرمايه 

ملي اين كشور از آنها درز پيدا كند. 
........................................................................................................................

آينده مذاكرات، چند قدم جلوتر
روزنامه كيهان ضمن ابراز ترديد به رفتار امريكا 
در فردای توافق احتمالي نوشت: نگاه امريكا به 
تعليق تحريم ها موقتي )س��ه تا شش ماهه( 
است، به نحوي كه بحران اقتصادي را پشت سر بگذارد و نياز اورژانسي 
براي پايين كش��يدن قيمت حامل هاي انرژي را برطرف كند و سپس 

بتواند شيطنت هاي جديد را از سر بگيرد. 
در اهمي��ت نياز امري��كا به توافق همي��ن بس كه در طول يك س��ال 
اخير، قيمت نفت تقريباً دو برابر ش��ده و ميزان ذخاير نفتي امريكا، به 
پايين ترين سطح خود در چهار دهه گذشته رسيده است. اروپا هم كه 
بازگش��ت به عصر تاريكي و يخبندان و قحطي را ظرف چند ماه آينده 
انتظار مي كش��د. آنها نيازمند فوري »بازگش��ت نفت اي��ران به بازار« 
هستند، اما با اين حال، توافقي را مي پسندند كه خطوط قرمز بازدارنده 
ايران كمرنگ شده باشد و بتوان زيرش زد. در مقابل، ما امروز در مقايسه 
با هفت سال قبل، در موضع قدرت هستيم و فشار هاي تحريمي را هم 
تا حدود زيادي از س��ر گذرانده ايم. مقامات امريكايي بارها به شكست 
فاحش فشار حداكثري اعتراف كرده اند، بنابراين نبايد اجازه داد دشمن 
و پادوهاي رس��انه اي آن، معادله موجود به نفع ايران را تحريف كنند. 
قطعا! توافق نكردن، بهتر از توافق بد است. امريكا تنها زماني مي تواند به 
برجام برگردد كه حقوق ايران را تضمين كرده باشد. هر توافق ديگري، 

مثل توافق چندمرحله اي، خلاف اين ضرورت خواهد بود. 

 اصلاح قانون انتخابات
 تا مهر ماه به مجلس مي آيد

رئيس مجلس اع�ام كرد كه اص�اح قان�ون انتخاب�ات نهايتاً تا 
مهر م�اه در دس�تور كار مجلس ق�رار مي گي�رد، اگر اي�ن اتفاق 
بيفت�د، انتخاب�ات۱۴۰۲ با قان�ون اصاح ش�ده برگزار مي ش�ود. 
علي بابايي كارنامي، رئيس فراكس��يون كارگري مجلس ش��وراي 
اس��لامي در گفت وگو ب��ا مه��ر، در رابطه با اصلاح سياس��ت هاي 
كلي انتخابات گف��ت: اصلاح قانون انتخاب��ات از ضرورت هاي اين 

روزهاست. 
مقام معظم رهبري نيز در اين باره از مجلس و دولت گلايه كرده اند 
چراكه چند س��ال از ابلاغ اصلاح سياس��ت هاي كلي انتخابات به 
مجمع تش��خيص مصلحت نظام و اركان نظارتي و قانونگذاري از 
جمله مجلس گذشته است اما متأسفانه هيچ يك از اين دستگاه ها 

به فكر اعمال اين اصلاحات نبوده اند. 
وي افزود: مجلس يازدهم مصمم اس��ت اين كار بر زمين مانده را 
دنبال كند. آقاي قاليباف نيز تأكيد ك��رده بود بر اصلاح اين قانون 
اصرار دارد، البته با در نظر گرفتن اين رويكرد كه انتخابات مجلس را 
براي دستيابي به پارلمان ملي- محلي اصلاح كند و دوباره موضوع 

تناسبات استاني را مدنظر قرار دهد. 
وي در پاس��خ به اين س��ؤال كه آيا اصلاح قانون انتخابات پيش از 
انتخابات۱۴0۱ مجلس محقق خواهد شد؟ گفت: قاليباف در يكي 
از جلسه هاي غيررسمي كه داشته ايم گفت كه موضوع اصلاح قانون 
انتخابات را تا ش��هريور ماه، نهايتاً مهر ماه در دس��تور كار مجلس 
قرار مي دهد. اگر تا اين تاريخ، رسيدگي به اصلاح قانون انتخابات 
به صحن مجلس بيايد، س��ال۱۴0۲ قانون اصلاح ش��ده آن براي 

برگزاري انتخابات اعمال خواهد شد. 
........................................................................................................................

 در هفتمين همايش اسوه هاي صبوري
عنوان شد

اروپا از حمايت منافقين دست بردارد
كرده ان�د،  ت�رور  را  ايران�ي  هموط�ن  ۱۷ه�زار  منافقي�ن 
حمايت نک�ردن  ايران�ي  ش�هداي  خان�واده  خواس�ته 
اس�ت.  منافقي�ن  گروه�ك  از  اروپاي�ي  كش�ورهاي 
به گزارش ايرنا، زهره الهي��ان، رئيس كميته حقوق بش��ر مجلس در 
هفتمين همايش اسوه هاي صبوري به مناسبت روز بين المللي يادبود 
و گراميداشت قربانيان ترور كه با حضور خانم انِگل ماري، رئيس مركز 
اطلاعات س��ازمان ملل در ايران و جمع��ي از خانواده هاي قرباني ترور 
برگزار شد، گفت: نخستين جلس��ات ما در كميته حقوق بشر با هدف 
حمايت از خانواده هاي شهداي ترور بود كه صداي مظلوميت آنها را به 
گوش جهانيان برسانيم و در اين زمينه نيز مكاتبات متعددي با مقامات 
مسئول در داخل و مقامات مجامع حقوق بشري، دبيركل سازمان ملل 

و اتحاديه اروپا داشتيم. 
نماينده مردم تهران ب��ا بيان اينكه گروهك منافقي��ن در حال حاضر 
توسط برخي كش��ورهاي اروپايي حمايت مي ش��وند كه نشست ها و 
كنگره هاي ش��ان را نيز در آنجا برگ��زار مي كنند، اظهار داش��ت: اين 
در حالي اس��ت كه ۱7هزار هموطن ايراني از س��وي آنها به ش��هادت 
رسيده و ترور ش��ده اند؛ از مردم كوچه و خيابان، كودكان، دانشمندان 
هسته اي گرفته تا س��اير مقامات بلندپايه كه جرم آنها تنها خدمت به 

بشريت بود. 
   جرم سردار سليماني نجات انسان ها 

از چنگال داعش بود
الهيان تصريح كرد: ما شاهد ترور شهيد سليماني بوديم كه محبوب قلب 
ملت هاي آزاده جهان بود و علت آن نيز صرفاً نجات جان هزاران زن و 
كودك از چنگال داعشي ها و نجات منطقه از شر گروه هاي تروريستي 
بود كه در نهايت نيز به همين جرم توس��ط امريكا و شخص ترامپ به 
شهادت رسيد و او نيز ابايي از اعلام صدور دستور ترور نداشت، در حالي 
كه خود يكي از مدعيان حقوق بش��ر اس��ت و گزارش هايي عليه روند 

اجراي حقوق بشر در ساير كشورها صادر مي كند. 
عضو كميس��يون امنيت ملي مجلس ادامه داد: هر چند خانواده هاي 
ش��هداي ترور در جمهوري اس��لامي اي��ران از روحيه بس��يار بالايي 
برخوردارند اما به هيچ وجه دچار تزلزل و تضعيف روحيه و احس��اس 
رهاشدگي نش��ده اند و نوعي عزم و اراده آهنين و جدي براي پيگيري 

راه شهداي خود دارند. 
وي با اشاره به برخي پيگيري هاي ديگر از نهادهاي بين المللي درباره 
رسيدگي به وضعيت پرونده هاي قربانيان ترور خاطر نشان كرد: كميته 
حقوق بشر مجلس نامه اي به اتحاديه اروپا در خصوص لزوم پيگيري و 
انجام تعهدات در خصوص شناسايي، مجازات، پيگرد مرتكبان ترور و 
استرداد آنها و لزوم جبران خسارت از قربانيان ترور را داشته و همچنين 
نامه اي به گوترش براي لزوم محكوميت اقدامات گروهك تروريستي 
منافقين و ساير تروريست ها كه عليه مردم عادي، دانشمندان هسته اي 

و مقامات عاليرتبه اقدامات تروريستي داشته، نوشته ايم.
 رئيس كميته حقوق بشر مجلس شوراي اسلامي اظهار كرد: نامه اي به 
وزير خارجه براي پيگيري ملاقات خانواده هاي قربانيان ترور با سفراي 
كشورهاي اروپايي داده ايم كه متأسفانه به عاملان ترور عليه ملت ايران 
پناهندگي داده و دست آنها را باز گذاشته اند كه در اين كشورها فعال 
باش��ند، همچنين نامه اي به رئيس قوه قضائيه در خصوص تسريع در 
دادرسي و محاكمه عليه منافقين و عاملان ترور و احقاق حقوق و جبران 

خسارت قربانيان ترور داشته ايم. 
   منافقين داعشي هاي دهه6۰ بودند

زهره سادات لاجوردي، نماينده تهران نيز با بيان اينكه وقتي با دقت به 
جنايات گروهك منافقين مي نگريم، مي بينيم آنها در دهه۶0 نقش��ي 
همچون داعش را ايفا كرده اند، گفت: منافقين تروريست شهادت سه 
پاسدار را تحت عنوان عمليات مهندسي رقم زدند و بعد از شكنجه هاي 
بسيار، ناجوانمردانه آنها را زنده زنده دفن كردند. نماينده مردم تهران 
در مجلس ادامه داد: آنچه ما را ناراحت مي كند، اين است كه مي خواهند 
جاي جلاد و ش��هيد را عوض كنند، لذا بايد با توجه ب��ه جهاد تبيين، 
ارائه درستي از روايات اين جنايات داشته باشيم، همچنين با توجه به 
پيگيري هايي كه در اين خصوص در حال انجام است، بايد پرونده هاي 

بخش بندي شده در سطوح مختلف رسيدگي شود. 
مجتبي ذوالنوري، نماينده مردم قم نيز در اين جلسه جنايات منافقين 
را محكوم ك��رد و از س��ازمان ملل و نهاده��اي بين المللي خواس��تار 
رس��يدگي به اين جنايات و حمايت نكردن برخي كشورهاي اروپايي 

از تروريست ها شد. 
اعضاي خانواده هاي قربانيان ترور نيز در اين جلسه داستان ترور مربوط 
به خانواده خود را تشريح كردند و خواستار پيگيري پرونده هاي آنها از 

نهادهاي بين المللي شدند.
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معاون اجرايي رئيس جمهور عملکرد دولت را تشريح كرد

گزارش عملكرد دولت به جمهور

سيدابراهيم رئيسي كه عنوان »دولت مردمي« 
را براي كابينه خود انتخاب كرده، طي يك سال 
گذشته كوشيده اس�ت همانگونه كه گفته بود، 
صادق الوعد باش�د؛ به وعده اي ك�ه داده عمل 
كند و به م�ردم به عن�وان ولي نعم�ت گزارش 
دهد. عاوه بر اين او همواره در متن مردم بوده 
و از پش�ت ميزنش�يني حذر كند. هم از اين رو 
است كه طي يك س�ال به 3۱ استان سفر كرد و 
از نزديك در جريان مشکات و معضات نقاط 
مختلف كشور قرار گرفت تا براي رفع مشکات 
آگاهانه تصميم بگيرد و اجرا كن�د. او اكنون با 
اشراف كامل از اوضاع كنوني استان ها در حال 
برنامه ريزي دور دوم سفرهاست؛ سفرهايي كه 
اين بار با ه�دف نظارت ميدان�ي و رصد اجراي 
مصوب�ات دور اول تدارك ديده ش�ده اس�ت. 
روز گذش�ته اما س�يدصولت مرتضوي، معاون 
اجرايي رئيس جمهور به بهانه يك سالگي دولت 
در نشست خبري ش�ركت كرد تا عملکرد يك 
ساله دولت مردمي را به زبان آمار گزارش كند. 
به گزارش ايرنا، سيدصولت مرتضوي روز گذشته 
و در آس��تانه هفته دولت در نشست خبري گفت: 
اس��اس تفكر اين دولت اعتلاي انقلاب اسلامي و 
اتكا به مردم و حل مش��كلات جامعه با همكاري 
مردم اس��ت. كارآمدي، پركاري، روحيه انقلابي و 
فسادس��تيزي و صادق الوعد بودن از ويژگي هاي 
دولت اس��ت. توفيق هاي خوبي اين دولت داشته 
است كه نمونه  آن توليد واكسن، مديريت منابع، 
مديريت حامل هاي انرژي، در حوزه ديپلماسي و 
توسعه ارتباطات در چارچوب عزت ايران اسلامي، 
مانع زدايي در كسب و كار و سفرهاي استاني است. 
مرتض��وي درب��اره اج��راي مصوبات س��فرهاي 
رئيس جمهور به ۳۱ استان گفت: ميانگين هر سفر 
حدود 9روز بود و رئيس جمهور به تمام استان ها 
سفر كرد و با تمام ظرفيت كارشناسي وارد ميدان 
شد و براي اجراي سفرها برنامه ريزي هاي مختلف 

داشت. 
   مصوبات سفرهاي استاني ۴ساله است

معاون اجرايي رئيس جمهور ادام��ه داد: احصای 
طرح هاي عمراني نيمه تمام يك��ي از موضوعاتي 
بود كه قبل از س��فر انجام  مي ش��د. حين س��فر 
رئيس جمهور دس��تورهايي را ص��ادر مي كرد كه 
مخاطب دس��تگاه هاي اجرايي بودن��د و معاونت 

اجرايي هم پيگير اجراي آنها بود. 

مرتضوي با بيان اينكه سياستگذاري رئيس جمهور 
در رفع تنگناها و گره گشايي از طرح هاي عمراني 
متوقف بود، اظهار داش��ت: در مجموع 9۱0 فقره 
توافقنامه در ۳۱ استان داشتيم و مجموع طرح ها 
5هزارو۳0 ط��رح عمراني بوده اس��ت. همچنين 
در سفرهاي استاني موضوع مس��كن روستايي و 
شهري هم  در دس��تور كار قرار گرفت. وي درباره 
سفرهاي اس��تاني به ۱7اس��تان كه سال گذشته 
انجام ش��د، گفت: تمام اعتبارات اين ۱7اس��تان 
به طور كام��ل تخصيص يافته اس��ت و ت��ا اواخر 
ش��هريور هم تخصيص ديگري خواهيم داش��ت. 
معاون اجرايي رئيس جمهور يادآور شد كه بيشتر 
مصوبات سفرهاي استاني رئيس جمهور چهارساله 
اس��ت. از مجموع 5هزارو۳0 طرح، ه��زارو587 
طرح زيربنايي و ۴7۲طرح در حوزه بهداش��ت و 

۱۴۲طرح زيرساختي است. 
   اساس دور دوم سفرها

رصد اجراي مصوبات دور اول
مرتضوي درباره دور دوم سفرهاي استاني توضيح 
داد: دور دوم بع��د از ي��ك دوره تنف��س و اب��لاغ 
تمامي مصوبات آغاز مي شود، رويكرد ما متفاوت 
اس��ت و اگر ويروس كرونا كاهش يابد، پيشنهاد 
كارشناس��ان اين اس��ت كه حضور رئيس جمهور 
در اجتماعات عمومي بيشتر شود اما اساس سفر 
دور دوم نظارت ميداني  و رص��د اجراي مصوبات 
دور نخست اس��ت. بيش از 98درصد از مصوبات 
اجرا ش��ده يا در دست اجراس��ت. معاون اجرايي 
رئيس جمهور در پاسخ به پرسشي مبني بر اينكه 
چند درصد بودجه هاي عمراني كه در س��فرهاي 
استاني رئيس جمهور تصويب ش��ده به استان ها 
اختصاص يافته است، گفت: در سال۱۴00 از محل 
منابع عمومي ۱۲۲درصد از اعتبارات تأمين و ساير 

منابع هم كامل پرداخت شده است. 
  هدفگذاري رشد اقتصادي 8درصدي 

در استان ها
مرتضوي در پاس��خ به اين س��ؤال كه اس��تان ها 
چند درصد رشد اقتصادي داشته اند و روند نظارت 
تا چه ميزان در كاهش فس��اد اثربخش��ي داشت، 
گفت: هدفگذاري دولت رش��د اقتصادي 8درصد 
اس��ت و اميدواريم به اين هدف دست يابيم. روند 
نظارت ها نيز ب��ه صورت تمام  وق��ت از دو طريق، 
سامانه اي و ميداني انجام مي شود. معاون اجرايي 
رئيس جمهور گفت: از مجموع 5هزارو ۳0طرح در 

هفته دولت 5۱۶طرح افتتاح مي ش��ود. مرتضوي 
درباره راهبرد معاونت اجراي��ي براي اجراي تمام 
مصوبات استاني گفت: رس��الت معاونت اجرايي 
اجراي مصوبات اس��ت و اين مصوب��ات با منابعي 
كه امكان تحقق دارد، صادر شده است. وي ادامه 
داد: معاون��ت اجرايي از طري��ق ميداني و دعوت 
از نمايندگان دستگاه هاي اس��تاني و ملي اجراي 
مصوبات س��فرهاي اس��تاني را پيگيري مي كند. 
اس��اس كار ما حل مس��ائل و رفع مشكلات است 
و اگر مصوبه اي امكان اجراي كامل نداشته باشد، 

شفاف سازي مي كنيم. 
معاون اجرايي رئيس جمهور گفت: يك س��ال 
از عمر دولت مي گذرد، اس��اس تفكر اين دولت 
اعت��لاي ارزش ه��اي انقلاب اس��لامي و اتكاي 
به م��ردم و حل مش��كلات جامعه ب��ا همكاري 
مردم است. دولت تعامل عزتمندانه با دنيا را در 
چارچوب سياست هاي عزت، مصلحت و حكمت 

در پيش گرفته است. 
سرپرست نهاد رياس��ت جمهوري توجه و اتكا به 
ظرفيت هاي داخلي كش��ور و اس��تفاده از نظرات 
كارشناس��ان و نخبگان و اتكا ب��ه اقتصاد دولت و 
عبور از شرطي شدن اقتصاد را از ويژگي هاي دولت 

سيزدهم برشمرد. 
معاون اجرايي رئيس جمه��ور درباره تأمين منابع 
مصوبات توضيح داد: سازمان برنامه و بودجه حدود 
50 درصد منابع را بايد پرداخت كند و از محل تهاتر 
نفت ۳5 درصد و ساير منابع هم بايد تأمين اعتبار 
صورت گيرد. مرتضوي اين را هم گفت كه در حوزه 
ازدواج 70هزارميليارد تسهيلات وام در ۳۱ استان 
پيش بيني و تعهدات سال ۱۴00 صد درصد انجام و 

براي تعهدات امسال برنامه ريزي شده است. 
   اعضاي دولت تمام وقت در اختيار مردم

معاون اجرايي رئيس جمه��ور درباره انتقاد برخي 
به سفرهاي استاني و هزينه بردار بودن آنها گفت: 
مدعيان بايد بگويند در كجا كارآمدي وجود نداشته 
است. سفرهاي اس��تاني كاملًا با نگاه كارشناسي 
انجام مي شود و در راستاي خدمت به مردم است. 
براي مثال وقتي گفته مي شود مشكل آب گرفتگي 
خيابان هاي اهواز با اقدامات دولت مرتفع ش��ده، 
اين موضوع قابل بررس��ي و قضاوت است. بخشي 
از طرح ها روي زمين و بخش��ي زيرزمين است و 
روي زميني ه��ا راحت قابل رصد ب��وده و مواردي 
مانند آب، برق و گاز نيز قابل ارزيابي هستند. تمام 

آرمان ما حل مش��كلات مردم است. تمام اعضاي 
دولت تمام وقت در اختيار مردم هستند. مرتضوي 
درباره مصوبات آب اس��تان اصفهان گفت: دولت 
براي حل مشكل همه مردم در حال تلاش است. 
همه ملت ايران براي اين دولت عزيز هستند. بخش 
كشاورزي در اولويت قرار دارد و جلسات متعددي 
براي پيگيري و حل مش��كلات مردم برگزار شده 
است، تاكنون 580جلسه در سطح كارشناسي و 
مديريتي در حد جلسه هيئت وزيران براي پيگيري 

مصوبات برگزار شده است. 
وي در پاسخ به س��ؤال ديگري در خصوص اينكه 
در مجموع دولت چ��ه مبلغي را براي س��فرهاي 
استاني تخصيص داده است، توضيح داد: مصوبات 
چهار س��اله هس��تند و بايد در طول چهار س��ال 
تكميل شوند. از چند محل براي اجراي مصوبات 
پيش بيني منابع ص��ورت گرفته اس��ت. بيش از 
۱79هزارميليارد از منابع عمومي اختصاص منابع 
داشتيم و از زمان عقب نيستيم و متناسب با زمان 

پيش مي رويم. 
معاون اجرايي رئيس جمه��ور ادامه داد كه حدود 
5۲هزارميلي��ارد تومان تخصي��ص اعتبار صورت 
گرفته و ۲5 ت��ا ۳0هزار ميليارد توم��ان ديگر هم 
تا پايان ش��هريور تخصيص خواهد گرفت و طبق 

زمانبندي از ايفاي تعهدات خود عقب نيستيم. 
  موضع دولت در مورد انتزاع 

وزارت بازرگاني 
معاون اجراي��ي رئيس جمهور درب��اره تفكيك 
وزارت صمت گفت: مجلس طرحي را در رابطه با 
انتزاع بازرگاني از وزارت صمت به تصويب رساند 
كه با ايراداتي از سوي شوراي نگهبان روبه رو شد 
كه تأمين  منابع و بار مالي از جمله ايرادات بود اما 
دولت اعلام  كرد با اين ط��رح موافق و بر اين باور 
اس��ت كه اين دو وزارتخانه از هم  تفكيك شوند. 
حال دولت و مجلس در حال گفت و گو هس��تند 
و اگر طرح  مجلس ضمانت اجرا داش��ته باش��د، 
دولت به آن عمل مي كند و اگر ضرورت داش��ته 
باش��د كه دولت لايحه بدهد، اين موضوع قابل 

بررسي است . 
مرتضوي درباره تعداد مصوبات اس��تاني در حوزه 
آموزش و پرورش گفت: در حوزه آموزشي، فرهنگي 
و ورزش��ي هزار و۱0۱ طرح را پيش بيني كرديم و 
بر اساس آن اعتبارات را تخصيص داديم. اعتبارها 
نيز بر اساس پيش��رفت پرداخت شده و مرتب نيز 
ادامه خواهد داشت. در حوزه آموزش و پرورش در 
۳۱استان طرح داش��تيم و اولويت اول مربوط به 
مدارس كانكسي و كپري است تا تمام اين مدارس 
به مدارس مناس��ب و ايمن تبديل شوند. در ساير 
طرح ها در حوزه ابتدايي، متوس��طه و دانشگاهي 
طرح هاي نيمه تمام را احيا كرديم و براي طرح هاي 
بالاي 50 درصد پيش��رفت فيزيكي تأمين اعتبار 
صورت گرفته است. معاون اجرايي رئيس جمهور 
يكي از اقدامات شاخص دولت را راه اندازي شوراي 
عالي جهاد در حوزه كش��اورزي، روستاها، عشاير 
و س��اير حوزه ها عنوان كرد و گفت كه اين ش��ورا 
راه اندازي ش��د و با تمام توان با گروه هاي جهادي 
در حال كار هس��تند كه نتايج اقدامات در آينده 

مشهود خواهد بود. 
معاون اجرايي رئيس جمهور درباره اقدامات دولت 
براي گسترش روابط با جهان و همسايگان اظهار 
داش��ت: دولت به ارتباط تنگاتنگ با كشورهاي 
دوست، همسايه و برادر معتقد است. ارتباطات 
بسيار مناسبي با كش��ورهاي همس��ايه دارد و 
عضويت ايران در اجلاس ش��انگهاي و ارتباط با 
سير كشورها در دس��تور كار دولت قرار گرفته و 
توفيقات بس��يار خوبي در عمل به دس��ت آمده 
اس��ت. معاون اجرايي رئيس جمه��ور اين را هم 
گفت كه در حوزه سياست خارجي و ديپلماسي 
منطقه اي اي��ن دولت و ش��خص رئيس جمهور 

ارتباطات وسيعي ايجاد كرد.

  گزارش يك

اق�دام امريکايي از خ�ارج و امي�د امريکاي�ي در داخل، دو 
تيغ�ه قيچ�ي تضعي�ف ش�رايط اقتص�ادي كش�ور ب�ود. 
به گزارش فارس، س��ردار اميرعلي حاجي زاده، فرمانده نيروي 
هوافضاي سپاه پاس��داران انقلاب اس��لامي، عصر يك شنبه در 
نشست بصيرتي دانش پژوهان بيست و هفتمين دوره طرح ولايت 
در دانشگاه فردوسي مشهد با تأكيد بر اينكه ما سال هاست شاهد 
جنگ تركيبي از سوي دشمن هستيم، گفت: به لطف خداوند و با 
استقرار دولتي انقلابي و همت مسئولان و همچنين كمك آحاد 

مردم اميدواريم اين موضوع را نيز حل كنيم. 
 حاجي زاده در ادامه تصريح كرد: مشكل اقتصادي ما از دو عامل 
اصلي ناشي شد، يكي از آن عامل خارجي بود كه با تحريم و فشار 
دشمن آغاز شد. دش��من براي اين تحريم حداكثري تمام توان 
خود را به كار گرفت. بر همين اساس در دوره اوباما شروع تحريم 
با به كارگيري افراد و ايجاد قرارگاه و هزينه هاي بس��يار صورت 

گرفت و در دوره ترامپ نيز همين فشار حداكثري حفظ شد. 
حاجي زاده در ادامه تأكيد كرد: دشمن با راهبرد و هدف ثابت اما 
تاكتيك متفاوت و البته به كارگيري س��اير روش ها، با محوريت 

اقتصاد و هدف فروپاشي نظام، برنامه ريزي كرده بود. 
فرمانده نيروي هوافضاي س��پاه با اش��اره به عامل دوم تضعيف 
شرايط اقتصادي خاطرنشان كرد: آنچه اين مسئله را تشديد كرد، 

موانع داخلي بود. آنهايي كه به امريكا اميد بس��تند و بسياري از 
اقدامات لازمي را كه بايد در طول هش��ت سال انجام مي دادند، 
انجام ندادند. وي افزود: اقدام امريكايي از خارج و اميد امريكايي 

در داخل، دو تيغه قيچي تضعيف شرايط اقتصادي كشور بود. 
سردار حاجي زاده در بخش ديگري از س��خنان خود با تأكيد بر 
اهميت موضوع توليد تصريح كرد: نس��خه حل مشكلات كشور 
همان است كه مقام معظم رهبري طي سال هاي مختلف مطرح 
كرده اند و امسال نيز دوباره موضوع توليد، اشتغال و دانش بنيان 

را بيان فرمودند. 

وي افزود: اينها عصاره صدها جلد كت��اب و راهكار و روش هايي 
است كه دانشمندان و متخصصان روايت و رهبر معظم انقلاب آن 

را در اين سه كلمه مطرح كردند. 
 چگونه به برتري هوايي نظامي دست يافتيم؟

حاجي زاده با اش��اره به نقش شركت هاي دانش بنيان در صنعت 
گفت: ما در بس��ياري از بخش هاي توليدي، زمينه بس��ياري از 
اقدامات را نداريم و فعاليت ه��اي دانش بنيان بايد آن را به وجود 
بياورد. اگ��ر اين امر صورت گي��رد، مي تواني��م در اغلب صنايع 

مشكلات را حل و اشتغال ايجاد كنيم. 
س��ردار حاجي زاده با بيان اين نكته كه اين اقدام��ات در حوزه 
دفاعي نيز انجام گرفته اس��ت، تصريح كرد: م��ا در حوزه نظامي 
اين توانمندي هايي را كه الان داريم، در گذش��ته نداش��تيم. در 
گذشته سيم خاردار وارد مي كرديم اما حالا پهپاد صادر مي كنيم. 
بدون شك اين فاصله طي ش��ده با ايجاد ارتباط بين بخش هاي 

دانش بنيان، دانشگاه ها و نخبگان انجام شده است. 
وي افزود: در همين نيروي هوافضا، ما اوايل در بخش تحقيقات، 
سرمايه گذاري كرديم تا بتوانيم موانع را پشت سر بگذاريم. اين امر 
باعث برتري ايران در پهنه هوايي شد و بارها شنيديم كه غربي ها 
اولويت مذاكره را در محدود كردن پهپادها و قدرت موش��كي ما 

بيان كردند.

فرمانده نيروي هوافضاي سپاه در نشست بصيرتي دانش پژوهان:

اقدام خارجی و امید داخلی به امریکا اقتصاد کشور را قیچی کرد

خبر
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